

Title (en)

Measuring jaw of a safety ski binding.

Title (de)

Messbacken einer Sicherheits-Skibindung.

Title (fr)

Mâchoire de mesure d'une fixation de sécurité pour ski.

Publication

EP 0324933 A2 19890726 (DE)

Application

EP 88120100 A 19881201

Priority

DE 3801213 A 19880118

Abstract (en)

The safety ski binding has a first and a second jaw for holding a ski boot on a ski. The first jaw has a contactor which is actuated when predetermined forces are reached, which forces are transmitted from the ski boot to the first jaw in at least two planes located perpendicular to one another. To achieve a design which is simple in construction and reliable in function, it is proposed that the first jaw has a sole holder (6) which is supported on the side away from the ski boot on a bolt (13), which is parallel to a transverse axle (5) and is held on the base part (2) fixed to the ski, in such a way that it can swivel away from the ski boot by a small amount from its normal position counter to spring force and that it (6) is displaceable axially by a small amount from its normal position towards both sides counter to spring force on the transverse axle (5). The bolt (13) bears a control lever (21), which actuates the contactor and for which three carriers are provided so that the control lever (21) can follow both an axial movement and a rotary movement of the sole holder (6). <IMAGE>

Abstract (de)

Die Sicherheits-Skibindung besitzt zum Halten eines Skischuhs auf einem Ski einen ersten und einen zweiten Backen. Der erste Backen weist einen Kontaktgeber auf, der bei Erreichen vorgegebener Kräfte betätigt wird, die in mindestens zwei rechtwinkelig zueinander liegenden Ebenen vom Skischuh auf den ersten Backen übertragen werden. Zur Erzielung einer im Aufbau einfachen und funktionssicheren Konstruktion wird vorgeschlagen, daß der erste Backen einen Sohlenhalter (6) besitzt, der sich auf der dem Skischuh abgelegenen Seite an einem einer Querachse (5) parallelen, an dem skifesten Grundteil (2) gehaltenen Bolzen (13) derart abstützt, daß er aus seiner Normalstellung heraus entgegen Federkraft um ein geringes Maß vom Skischuh wegschwenken kann, und daß er (6) auf der Querachse (5) aus seiner Normalstellung heraus axial um ein geringes Maß nach beiden Seiten hin entgegen Federkraft verschiebbar ist. Der Bolzen (13) trägt einen den Kontaktgeber betätigenden Steuerhebel (21), für den drei Mitnehmer vorgesehen sind, so daß der Steuerhebel (21) sowohl einer axialen Bewegung als auch einer Drehbewegung des Sohlenhalters (6) folgen kann.

IPC 1-7

A63C 9/088

IPC 8 full level

A63C 9/088 (2012.01)

CPC (source: EP US)

A63C 9/0842 (2013.01 - EP US); **A63C 9/0846** (2013.01 - EP US); **A63C 9/08542** (2013.01 - EP US); **A63C 9/08564** (2013.01 - EP US);
A63C 9/08571 (2013.01 - EP US); **A63C 9/08578** (2013.01 - EP US); **A63C 9/08585** (2013.01 - EP US); **A63C 9/088** (2013.01 - EP US)

Cited by

US11865433B2

Designated contracting state (EPC)

AT CH FR IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0324933 A2 19890726; EP 0324933 A3 19900207; EP 0324933 B1 19930310; AT E86509 T1 19930315; DE 3801213 A1 19890727;
JP H01214381 A 19890828; US 4948159 A 19900814

DOCDB simple family (application)

EP 88120100 A 19881201; AT 88120100 T 19881201; DE 3801213 A 19880118; JP 963089 A 19890118; US 29841789 A 19890118